
Un șofer din Limanu a fost
prins  fără  carnet  de
conducere.  Autoturismul  său
era radiat din circulație de
șapte ani
18 martie 2024 11:43

Ieri,  17  martie  2024,  în  jurul  orei  10.30,  polițiști  din
cadrul Poliției Municipiului Mangalia – Secția 2 Poliție Vama
Veche  –  2  Mai  au  efectuat  semnal  regulamentar  de  oprire
șoferului unui autoturim care se deplasa pe strada Ion Creangă
din comuna Limanu.

S-a procedat la legitimarea și identificarea conducătorului
auto, stabilindu-se că este vorba de un bărbat, de 58 de ani.

În urma verificărilor efectuate, s-a constatat că acesta nu
deține permis de conducere pentru nicio categorie de vehicule.

De asemenea, s-a stabilit că autoturismul în cauză este radiat
din circulație din data de 17 februarie 2017.

În cauză a fost întocmit dosar de cercetare penală.
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Iată  ierarhia  liceelor  din
Mangalia, în urma susținerii
simulării  examenului  de
bacalaureat
18 martie 2024 11:43

Inspectoratul Școlar Județean Constanța a transmis rezultatele
comparative obținute la Simularea examenului de bacalaureat
din acest an.

Din analiza comparativă a rezultatelor înregistrate în județul
Constanța  și  la  nivel  național  la  simularea  națională  a
examenului  de  bacalaureat,  martie  2024,  se  desprind
următoarele  concluzii:

La proba E.a) Limba și literatura română:1.

– județul Constanța are 3,16 procente peste media națională ca
rată de promovare;

– procentual, județul Constanța sunt are rezultate mai bune
pentru  intervalele  de  note  cuprinse  între  5  și  5,99,
respectiv,  între  8  și  9,99.

La  proba  E.c)  Disciplina  obligatorie  a  profilului1.
(matematică/ istorie):

– județul Constanța are 6,15 procente peste media națională ca
rată de promovare;
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– procentual, în județul Constanța are rezultate mai bune
pentru intervalele de note cuprinse între 6 și 10;

– s-au înregistrat 30 de note de 10.

III.  La  proba  E.d)  Disciplina  la  alegere  a  profilului  și
specializării la nivel național:

– rezultatele județului Constanța sunt mai slabe decât cele
naționale, cu un procent de promovabilitate mai mic cu 3,11%;

– la această probă s-au înregistrat cele mai multe absențe,
ceea ce indică faptul că elevii nu se consideră suficient de
pregătiți,  la  acest  moment,  pentru  a  susține  simularea
examenului la această probă.

– s-au înregistrat 15 de note de 10.

La Proba E.b) Limba și literatura maternă:1.

– din cei 7 elevi înscriși, au susținut proba 3, dintre care
doar 1 elev a reușit să ia notă de promovare.

La Mangalia situația celor trei licee este următoarea:

Liceul Teoretic Callatis – 6,76, locul al VIII-lea în
județul Constanța
Colegiul Economic Mangalia – 5,89 și locul al 17-lea în
județ
Liceul Tehnologic Ion Bănescu – 4,14, locul 45 în județ.

În ceea ce privește ierarhia în funcție de media unităților de
învățământ:

– doar 6 unități de învățământ liceal din județul Constanța au
medie peste 7,00;

– din cei 5608 elevi înscriși, numai 3806 (67,86%) au susținut
toate  probele,  astfel  încât  să  se  poată  stabili  media  pe
unitatea de învățământ;



– 1102 elevi au absentat la toate probele, în general fiind
elevii de la învățământul seral, de la învățământ cu frecvență
redusă și de la învățământul special.
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ATENȚIE! Mâine va fi sistată
furnizarea  apei  potabile  în
centrul Mangaliei
18 martie 2024 11:43

Marți – 19 martie 2024, se vor executa lucrări de racordare a
conductelor  nou  înființate  la  sistemul  centralizat  de
alimentare cu apă, de la intersecția străzilor Ștefan cel Mare
cu Vânători din municipiul Mangalia.

Astfel, în intervalul orar 08.00 – 18.00, vor fi afectați de
lipsa apei consumatorii de pe străzile: Vânători, Ștefan cel
Mare, I.C. Brătianu, Mircea cel Bătrân, precum și Centrul de
Dializă și Policlinica Mangalia.

Investițiile fac parte din Contractul de lucrări CL16: ”Rețele
apă și canalizare Mangalia”, în valoare totală de aproximativ
41 de milioane lei, proiect derulat în cadrul Programului
Operațional Infrastructură Mare.

„Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în timp operativ.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de aceste lucrări
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
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dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor”, au transmis reprezentanții RAJA Constanța.

Sindicaliștii  de  la  Damen
Mangalia cer o întâlnire cu
primul  ministru.  „Datoriile
colosale  către  creditori
amplifică  riscul  de
insolvență”
18 martie 2024 11:43

Sindicaliștii  din  Damen  Shipyards  Mangalia  au  înaintat  o
scrisoare deschisă primului ministru Marcel Ciolacu. Petiția a
fost redactată în condițiile în care situația Damen Mangalia
este extrem de precară: în unitatea navală mai muncesc numai
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1.500 de angajați, care, în condițiile în care Guvernul va
continua să nu se implice pentru rezolvarea crizei economice
s-ar putea vedea trimiși în șomaj tehnic.

Iată  scrisoarea  Sindicatului  Liber  Navalistul  de  la  Damen
Mangalia:

Domnule Prim-ministru,

În numele celor 1500 de lucrători români rămași în șantierul
naval  din  Mangalia,  adresăm  această  petiție  către
dumneavoastră,  în  contextul  situației  critice  cu  care  ne
confruntăm. Scopul acestei petiții este de a obține sprijinul
necesar pentru protejarea locurilor de muncă și redresarea
șantierului  naval  din  Mangalia,  considerat  un  obiectiv
strategic  de  interes  național,  unde  statul  român,  prin
Ministerul Economiei, deține 51% din acțiuni.

Șantierul naval din Mangalia (DSMa) se confruntă cu o scădere
drastică  a  volumului  de  muncă,  iar  în  lipsa  unor  măsuri
concrete, există riscul iminent de întrerupere temporară a
activității pentru majoritatea angajaților pentru o perioadă
îndelungată.  Rezultatele  financiare  negative  și  datoriile
colosale către creditori (Grupul DAMEN) amplifică riscul de
insolvență, iar divergențele dintre acționari pot conduce la
un litigiu la Curtea de Arbitraj.

Suntem profund îngrijorați de disputele dintre acționari și de
consecințele  negative  potențiale  ale  acestora  asupra
angajaților  societății  DSMa.  Este  esențial  ca  interesele
angajaților să fie luate în considerare și să se acorde o
atenție deosebită stabilirii unei strategii care să asigure
continuitatea și stabilitatea locurilor de muncă din șantierul
naval din Mangalia.

În concluzie, situația actuală a șantierului naval DSMa din
Mangalia este una deosebit de urgentă și critică, iar viitorul
locurilor  de  muncă  și  al  comunității  locale  depinde  de
soluțiile și acțiunile care trebuie luate urgent. Economia



municipiului Mangalia se bazează în mare parte pe veniturile
generate  de  șantierul  naval,  acesta  fiind  principalul
angajator  local.

Ne exprimăm încrederea că preocupările și solicitările noastre
vor fi luate în considerare. Cu sprijinul Guvernului României
și al tuturor părților implicate, vom reuși să identificăm și
să  implementăm  soluțiile  necesare  pentru  a  depăși  această
perioadă dificilă.

În acest sens, vă rugăm să luați în considerare organizarea
unei întâlniri cu lucrătorii din Mangalia și reprezentanții
acestora, preferabil la șantierul naval din Mangalia. Scopul
acestei  întâlniri  este  să  ne  comunicați  informații  despre
modalitatea de administrare a șantierului în eventualitatea
retragerii partenerului străin, având în vedere notificările
privind  încetarea  contractului  de  asociere  și  cererea  de
despăgubire transmise de către Partenerul Străin DAMEN HOLDING
BV.  De  asemenea,  ne  interesează  și  viziunea  generală  a
Acționarului  Majoritar,  Statul  Român,  prin  Ministerul
Economiei, cu privire la misiunea și obiectivele societății.
Deși  obiectivul  principal  este  realizarea  de  profit,
rezultatele financiare negative sunt în contradicție directă
cu acest scop fundamental al oricărei afaceri. Considerăm că
este esențial să fim informați despre măsurile de redresare a
șantierului,  asigurarea  unui  portofoliu  de  comenzi  și
protejarea  forței  de  muncă.

În numele lucrătorilor români din șantierul naval DSMa din
Mangalia,

Sindicatul Liber Navalistul



Atenție,  se  oprește  apa  în
zona  industrială  a  orașului
Ovidiu!
18 martie 2024 11:43

Pentru executarea lucrărilor de conectare a noilor conducte de
alimentare cu apă la sistemul centralizat de distribuție din
orașul  Ovidiu,  județul  Constanța,  echipele  RAJA  vor  sista
furnizarea apei, marți – 19 martie 2024, în intervalul orar
00.00 – 20.00.

Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  abonații,  agenți  economici
(Dristri Gaz, Stația de betoane, Autoprima Serv, ENEL, Brick,
hotel  Herbeth`s,  benzinaria  Celsy,  etc.)  situați  în  zona
industrială de la ieșire din orașul Ovidiu înspre localitatea
Lumina.

Investiția face parte din contractul derulat prin Programul
Operațional Infrastructură Mare (POIM) CL 22: “Reabilitarea și
extinderea  rețelelor  de  distribuție  în  localitatea  Lazu,
reabilitarea  și  extinderea  rețelelor  de  distribuție  și  de
canalizare, reabilitare stație de pompare apă uzată, stații
noi de pompare apă uzată și conducte de refulare aferente, din
localitatea  Agigea.  Rețele  apă  Ovidiu,  Cumpăna,  Poiana.
Aducțiuni  Ovidiu,  Poiana.  Rețele  de  canalizare  Ovidiu,
Cumpăna, Poiana „ în valoare de aproximativ 70 milioane lei.
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Accident la Mangalia! Un ATV
și un autoturism s-au ciocnit
pe strada Matei Basarab
18 martie 2024 11:43

Accident pe strada Matei Basarab din Mangalia, în această
seară.

Un ATV s-a ciocnit de un autoturism.

Potrivit reprezentanților Inspectoratului pentru Situații de
Urgență Dobrogea, șoferul ATV-ului a fost rănit și a fost
transportat, conștient, la Spitalul Municipal Mangalia.

Anexele unei locuințe din 23
August  au  ARS  în  această
noapte. Erau pline cu butelii
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și combustibil
18 martie 2024 11:43

Un  incendiu  devastator  a  avut  loc  în  această  noapte  în
comuna 23 August, pe strada Tudor Arghezi.

Potrivit reprezentanților Inspectoratului pentru Situașii de
Urgență  Dobrogea,  focul  a  distrus  două  anexe  ale  unei
locuințe, în care se aflau numai puțin de cinci butelii și
combustibil solid.

Alarma  a  fost  dată  dimineață,  înainte  de  răsărit,  iar
pompierii s-au luptat circa două ore pentru a stinge focul.

Au ars 40 de metri pătrați din cele două magazii în care erau
depozitate materiale combustibile solide, precum și acoperișul
acestora.

Liderul  Sindicatului  Liber
„Navalistul”  va  discuta  cu
ministrul  Economiei  pentru
deblocarea crizei din şantier
18 martie 2024 11:43
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Marţi, 19 martie, la ora 14.30, Laurenţiu Gobeajă, liderul
Sindicatului Liber „Navalistul”, din cadrul Şantierului Damen
Mangalia,  va   avea  o  întrevedere  cu  ministrul  Economiei,
Antreprenoriatului şi Turismului, Ştefan – Radu Oprea.

Întâlnirea vine în urma demersurilor făcute de către Laurenţiu
Gobeajă la minister, în speranţa că va reuşi să deblocheze
criza acută pe care o traversează şantierul. „La minister va
merge o delegaţie formată din patru persoane, inclusiv cu
mine.  Sperăm  ca  discuţiile  să  aibă,  de  data  aceasta,  o
finalitate  care  să  ne  liniştească.  Precizez  faptul  că  în
funcţie de rezultatul discuţiilor, vom lua o decizie în cadrul
Consiliului  Director  privind  organizarea  unor  acţiuni  de
protest”,  a  declarat  pentru  Ediţia  de  Sud,  liderul
sindicatului,  Laurenţiu  Gobeajă.

Este binecunoscut faptul că Laurenţiu Gobeajă a mai organizat
mai multe acţiuni de protest, înainte de venirea olandezilor
de  la  Damen,  acţiuni  ce  s-au  desfăşurat  atât  în  centrul
Mangaliei, cât şi în Capitală,în  faţa sediului Ministerului
Economiei.

Mai multe informaţii legate de situaţia disperată în care se
află, din nou şantierul, vă vom oferi în cadrul unui interviu
luat liderului de sindicat, Laurenţiu Gobeajă, pe care îl vom
publica luni, 18 martie 2024.

Vom reveni.



ATENȚIE!  Se  sistează
furnizarea  apei  potabile  în
Năvodari
18 martie 2024 11:43

Astăzi  –  16  martie  2024,  echipele  RAJA  intervin  pentru
executarea lucrărilor de remediere a unei avarii pe conducta
de aducțiune cu diametrul de 600 mm, de pe strada Narciselor
din orașul Năvodari.

Pentru realizarea acestor operațiuni, în intervalul orar 10.00
– 18.00, se întrerupe furnizarea apei potabile consumatorilor
din localitățile Lumina și Corbu, dar și în zonele Industrială
și Peninsula din Năvodari. Având în vedere numărul mare de
abonați afectați, inițial, echipele de intervenție au încercat
să repare defecțiunea cu conducta sub presiune, dar din cauza
debitului mare de apă a fost necesară sistarea furnizării apei
pe tronsonul avariat.

Ne  cerem  scuze  pentru  neplăcerile  create  utilizatorilor
afectați, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile la parametrii optimi, în cel mai
scurt timp.
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OFICIAL:  În  sezonul  estival
vor fi sistate lucrările de
lărgire a plajelor din sudul
litoralului
18 martie 2024 11:43

Administrația Bazinală de Apă Dobrogea – Litoral a prevăzut în
contractele  semnate  cu  antreprenorii/constructorii  ca  pe
durata  sezonului  estival,  în  cadrul  proiectului  major  de
importanță națională „REDUCEREA EROZIUNII COSTIERE FAZA II” să
nu se execute lucrări în zona plajelor turistice.

În conformitate cu prevederile contractelor de proiectare și
execuție  lucrări,  în  extrasezon,  suprafețele  de  plajă
(șantierele) sunt predate către antreprenori pentru execuția
lucrărilor  aferente  proiectului,  însă  în  sezonul  estival
aceștia nu au dreptul de a lucra în zona plajelor turistice și
au  obligația  să  elibereze  zona  plajelor,  astfel  încât,
activitățile specifice să poată fi derulate corespunzător.

În prezent, specialiștii din cadrul ABADL monitorizează cu
atenție  derularea  activităților  de  pe  toate  șantierele
cuprinse în cadrul loturilor 7 – Olimp, 8 – Jupiter-Neptun, 9
–  Balta  Mangalia-Venus-Aurora.  De  asemenea,  au  avut  loc
discuții  cu  antreprenorul  Van  Oord  Dredging  and  Marine
Contractors despre starea actuală a suprafețelor de plaje și
pregătirea acestora pentru a putea fi predate operatorilor
economici  în  conformitate  cu  prevederile  contractelor  de
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închiriere.

Plaja  aferentă  loturilor  7,  8  și  9  este  una  îngustă  și
fragmentată, ce a necesitat înființarea de drumuri temporare,
constituirea de multiple depozite de materiale și anrocamente
utilizate  pentru  execuția  structurilor  costiere.  Conform
mențiunilor antreprenorului acestea vor fi desființate/mutate
în  afara  plajelor,  pentru  a  permite  derularea  sezonului
estival,  respectiv  utilizarea  plajelor  de  către  turiști.
Desființarea  depozitelor  este  urmată  de  dezafectarea
drumurilor  temporare  și  amenajarea/afânarea  mecanizată  a
suprafeței  de  plajă,  astfel  încât,  aceasta  să  poată  fi
utilizată turistic.

Suprafețele  de  plajă  sunt  în  prezent  ocupate  parțial  de
drumurile temporare înființate pentru execuție, dar deja se
lucrează la dezafectarea acestora în zona Venus și Olimp.

Având în vedere că până la debutul sezonului estival, când
antreprenorul trebuie să oprească lucrările pe șantier conform
cerințelor beneficiarului (Caiet de Sarcini) și să elibereze
plajele turistice, mai sunt 50 de zile, considerăm că este
suficient timp ca antreprenorul să ia măsurile necesare pentru
ca  suprafețele  de  plajă  să  fie  utilizate  în  condiții  de
siguranță de către turiști.

Menționăm  că,  urmare  a  desființării  vechilor  structuri,
dispunerea suprafețelor de plaje a suferit modificări însă
profilul transversal la linia țărmului este cel natural.

De asemenea, în zona cordonului litoral Venus-Saturn, a fost
constituit un depozit de nisip (din nisipul existent anterior,
pentru a putea compensa procesul de eroziune și a asigura
suprafețe de plaje cat mai potrivite activităților turistice.

Cu privire la suprafețele de plajă aferente stațiunilor Saturn
și Mangalia, având în vedere că nu au fost demarate lucrările
de reducere a eroziunii costiere, acestea vor fi exploatate și
în acest sezon estival ca în anii precedenți nefiind nicio



diferență din punct de vedere al exploatării turistice.

Săptămâna  viitoare  se  va
sista  furnizarea  apei
potabile pe mai multe străzi
din Mangalia!
18 martie 2024 11:43

Marți – 19 martie 2024, se vor executa lucrări de racordare a
conductelor  nou  înființate  la  sistemul  centralizat  de
alimentare cu apă, de la intersecția străzilor Ștefan cel Mare
cu Vânători din municipiul Mangalia.

Astfel, în intervalul orar 08.00 – 18.00, vor fi afectați de
lipsa apei consumatorii de pe străzile: Vânători, Ștefan cel
Mare, I.C. Brătianu, Mircea cel Bătrân, precum și Centrul de
Dializă și Policlinica Mangalia.

Investițiile fac parte din Contractul de lucrări CL16: ”Rețele
apă și canalizare Mangalia”, în valoare totală de aproximativ
41 de milioane lei, proiect derulat în cadrul Programului
Operațional Infrastructură Mare.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
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face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în timp operativ.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de aceste lucrări
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.

Ședință  ordinară  a
Consiliului  Local  Mangalia.
Pe  ordinea  de  zi  figurează
noul  Regulament  de  Comerț
(FACSIMIL)
18 martie 2024 11:43
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Fostul  primar  al  comunei
Limanu  a  fost  ACHITAT,
definitiv, în dosarul deschis
de DNA Constanța
18 martie 2024 11:43

Astăzi,  15  martie  2024,  fostul  primar  al  comunei  Limanu,
Nicolae Iustin Urdea a fost achitat, definitiv, în dosarul
pistei de biciclete dintre 2 Mai și Vama Veche. Procurorii DNA
Constanța sunt cei care au făcut apel, anul trecut, după ce
fostul edil a câștigat procesul, la Curtea de Apel Constanța.
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În 2015, Nicolae Iustin Urdea a fost trimis în judecată de
procurorii DNA Constanţa pentru fraudă cu fonduri europene în
cazul pistei de biciclete care face legătura între 2 Mai şi
Vama Veche.

Nicolae Iustin Urdea era acuzat de abuz în serviciu, folosire
sau prezentare de documente ori declaraţii false, inexacte sau
incomplete,  care  are  ca  rezultat  obţinerea  pe  nedrept  de
fonduri din bugetul general al Comunităţilor Europene sau din
bugetele administrate de acestea ori în numele lor.

Judecătorii constănțeni au considerat că niciuna dintre aceste
fapte nu există sau nu sunt prevăzute de legea penală.

Alături de fostul primar Urdea a mai fost inculpat, în același
dosar, fostul secretar al primăriei, Bogdan Voicu, acuzat de
săvârşirea  infracţiunii  de  complicitate  la  infracțiunea  de
abuz în serviciu asimilat infracțiunilor de corupție în formă
continuată și pentru complicitate la infracţiunea de folosire
sau prezentare de documente ori declaraţii false, inexacte sau
incomplete,  care  are  ca  rezultat  obţinerea  pe  nedrept  de
fonduri din bugetul general al Comunităţilor Europene sau din
bugetele administrate de acestea ori în numele lor. Și acesta
a fost achitat, întrucât fapta nu există.

Alte două persoane, Eugen Barbu și Vasile Cotin, judecate în
acest dosar și acuzate de săvârșirea infracțiunii de abuz în
serviciu asimilat infracţiunilor de corupţie și complicitate
la folosire sau prezentare de documente ori declaraţii false,
inexacte sau incomplete, care are ca rezultat obţinerea pe
nedrept  de  fonduri  din  bugetul  general  al  Comunităţilor
Europene  sau  din  bugetele  administrate  de  acestea  ori  în
numele lor, au fost, la rândul lor, achitate.



Pe aceeași temă:

Nicolae Iustin Urdea, fostul primar din Limanu, achitat de
instanță!

Cele mai noi aparate folosite
în  tratarea  și  recuperarea
pacienților,  la  Sanatoriul
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Balnear  și  de  Recuperare
Mangalia
18 martie 2024 11:43

La Sanatoriului Balnear și de Recuperare Mangalia au fost
achiziționate noi aparate de înaltă performanță, folosite în
tratarea și recuperarea pacienților.

Astfel, la Pavilionul B, al SBR Mangalia a fost îmbunătățită
baza  materială,  cu  sprijinul  Ministerului  Sănătății,  fiind
instalate aparate medicale moderne, necesare în procedurile
specifice care se realizează, în mod curent, la toate tipurile
de tratamente balneare din sudul județului Constanța.

În secția de kinetoterapie pacienții beneficiază de servicii
excepționale  prin  utilizarea  unui  ecosistem  computerizat  –
aparate pe segmente de lucru, fără a intensifica durerea altor
zone, în funcție de necesitate și recomandarea medicului, care
se axează pe prevenție și încurajarea mișcării.

Potrivit  reprezentanților  instituției  medicale,  pacienții
apreciază noile dotări, care vin în sprijinul acestora, cu
scopul îmbunătățirii actului medical.

Conducerea Sanatoriului a precizat că se fac, în continuare,
demersuri la nivelul ministerului de resort pentru finanțarea
altor  proiecte  de  modernizare  și  dotarea  a  bazelor  de
tratament,  cu  scopul  atragerii  unui  număr  mai  mare  de
pacienți,  pe  tot  parcursul  anului.

https://editiadesud.ro/cele-mai-noi-aparate-folosite-in-tratarea-si-recuperarea-pacientilor-la-sanatoriul-balnear-si-de-recuperare-mangalia/
https://editiadesud.ro/cele-mai-noi-aparate-folosite-in-tratarea-si-recuperarea-pacientilor-la-sanatoriul-balnear-si-de-recuperare-mangalia/


Atenție,  se  oprește  apa  în
Eforie Nord!
18 martie 2024 11:43

La  nivelul  sistemului  de  distribuție  apă  potabilă  din
localitatea Eforie Nord, județul Constanța, se vor executa
lucrări de racordare a noilor conducte la rețeaua existentă.
Pentru realizarea acestor operațiuni, RAJA S.A. va întrerupe
furnizarea apei potabile consumatorilor din localitatea Eforie
Nord, de marți – 19 martie 2024, ora 22.00, până miercuri – 20
martie 2024, ora 23.30.

În  aceeași  perioadă,  în  Cartierul  Moara  din  localitatea
Agigea, se va furniza apă cu presiune scăzută, în unele zone,
în funcție de topografia rețelei de apă, putându-se înregistra
lipsa acesteia la robinete.

Investiția  face  parte  din  CL8  –“Reabilitare  conductă
magistrală  în  Eforie  Nord,  reabilitarea  și  extinderea
rețelelor  de  distribuție  și  de  canalizare  precum  și  a
conductelor de refulare, stație nouă de pompare apă uzată și
conducta de refulare aferentă, din localitățile Eforie Nord,
Agigea  și  Techirghiol,  județul  Constanța”  în  valoare  de
aproximativ  32  milioane  lei  și  CL41  –“Surse  de  apă,
rezervoare, stație de pompare, stație de clorare, rețele de
incintă din comuna Costinești, reabilitare Gospodărie de Apă
Eforie Nord, stație de clorare și instalare grup de pompare
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pentru localitatea Agigea. Reabilitare conducte de aducțiune
GA  Constanța-Sud-Lazu-Agigea-GA  Eforie  Nord.  Reabilitare
conducte de aducțiune GA Eforie Nord-Agigea” în valoare de
aproximativ  77  milioane  lei,  derulate  prin  Programul
Operațional  Infrastructură  Mare  (POIM).

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această lucrare
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.

(VIDEO)  O  șoferiță  fără
permis  a  intrat  cu  mașina
DIRECT într-un gard. Ulterior

https://editiadesud.ro/video-o-soferita-fara-permis-a-intrat-cu-masvideo-o-soferita-fara-permis-a-intrat-cu-masina-direct-intr-un-gard-ulterior-a-fugit-de-la-locul-accidentuluiina-direct-intr-un-gard-ulterior-a-fugit-de/
https://editiadesud.ro/video-o-soferita-fara-permis-a-intrat-cu-masvideo-o-soferita-fara-permis-a-intrat-cu-masina-direct-intr-un-gard-ulterior-a-fugit-de-la-locul-accidentuluiina-direct-intr-un-gard-ulterior-a-fugit-de/
https://editiadesud.ro/video-o-soferita-fara-permis-a-intrat-cu-masvideo-o-soferita-fara-permis-a-intrat-cu-masina-direct-intr-un-gard-ulterior-a-fugit-de-la-locul-accidentuluiina-direct-intr-un-gard-ulterior-a-fugit-de/


a  fugit  de  la  locul
accidentului
18 martie 2024 11:43

La data de 14 martie a.c, în jurul orei 08.40, polițiștii din
cadrul  Serviciului  Municipal  de  Siguranță  Rutieră  au  fost
sesizați cu privire la faptul că, o femeie, de 22 de ani, ar
fi condus un autoturism pe strada Egretei, din municipiului
Constanța, fără a deține permis de conducere pentru nicio
categorie  de  vehicule  și  ar  fi  produs  un  accident  rutier
soldat cu pagube materiale.

Aceasta  a  părăsit  locul  accidentului,  fiind  identificată
ulterior.

Conducătoarea  autoturismului  a  fost  testată  cu  aparatul
etilotest, rezultatul fiind negativ.

Testul pentru prezența în organism a substanțelor psihoactive
a fost negativ.

În  cauză  a  fost  întocmit  dosar  de  cercetare  penală  sub
aspectul săvârșirii infracțiunii de conducerea unui autoturism
fără  a  deține  permis  de  conducere  pentru  nicio
categorie  de  vehicule.

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/03/WhatsApp-
Video-2024-03-14-at-17.58.41_d35b3037.mp4
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(VIDEO) Adrian Cuculis: „Vlad
Pascu a fost FAVORIZAT și la
termenul de judecată de azi”.
Dosarul 2 Mai, amânat din nou
18 martie 2024 11:43

Vlad Pascu, șoferul drogat care a ucis doi tineri la 2 Mai și
a rănit alți patru, și-a recunscut faptele. El va beneficia de
reducerea  cu  o  treime  a  pedepsei.  Potrivit  avocatului
victimelor, Adrian Cuculis, Pascu riscă o condamnare de 10 ani
și jumătate, din care va fi scăzută o treime.

Astăzi a avut loc un al doilea termen de judecată în dosarul 2
Mai: doi tineri, Sebastian și Roberta, au fost uciși pe loc în
urma  impactului  cu  mașina  condusă  de  Vlad  Pascu,  șoferul
drogat cu mai multe tipuri de substanțe interzise. Alți patru
tineri au fost răniți.

La ședința din sala de judecată de astăzi s-a cerut, de către
avocata  familiei  Robertei  Dragomir,  schimbarea  încadrării
faptei,  din  ucidere  din  culpă  în  omor  calificat  și  din
vătămare  din  culpă  în  tentativă  la  omor.  Cerere  pe  care,
dealtfel,  a  înaintat-o  de  câteva  luni  și  avocatul  Adrian
Cuculis. Fără succes, cererea nefiind dezbătută nici până acum
de judecătorul de caz.
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Cei doi avocați ai lui Pascu, aflați în sală, au solicitat un
nou  termen  de  judecată,  iar  magistratul  Ioana  Ancuța
Popoviciu a acordat un nou termen de judecată, pe 4 aprilie
2024, atunci când va decide – sau nu – schimbarea încadrării
juridice, din ucidere din culpă în omor calificat.

Iată ce au declarat, la ieșirea din sala de judecată, tatăl
lui Sebastian Olariu și avocatul Adrian Cuculis:

 

 

 

Polițiștii au prins pe strada
Oituz din Mangalia un bărbat
care avea buzunarele pline cu
„iarbă”
18 martie 2024 11:43

La data de 12 martie a.c., în jurul orei 22.30, polițiștii din
cadrul Poliției Municipiului Mangalia – Biroul Ordine Publică
au depistat, pe strada Oituz, o persoană cu un comportament
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suspect.

Polițiștii au legitimat și identificat persoana, stabilind că
este vorba de un bărbat, de 30 de ani.

În  urma  controlului  corporal,  asupra  acestuia  au  fost
descoperite șase folii de aluminiu ce conțineau o substanță
susceptibilă a avea efecte psihoactive și o cutie de rolă  cu
hârtie pentru țigarete.

În cauză, au fost sesizați polițiștii din cadrul Brigăzii de
Combatere  a  Criminalității  Organizate  Constanța,  potrivit
competenței.

 

Primul pui de delfin născut
în captivitate la Constanța.
Baby  a  venit  pe  lume  pe  8
martie
18 martie 2024 11:43

La Delfinariul Complexului Muzeal de Științe ale Naturii a
venit pe lume primul pui de delfin născut în captivitate în
țara noastră. Mama lui este Chen Chen, iar tatăl, un delfin
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din Ucraina, adus în urmă cu doi ani la Constanța.

Angajații  Delfinariului  nu  au  știut  că  Chen  Chen  este
gestantă.  Pe  8  martie  aceștia  au  observat,  în  bazin,  că
printre delfinii mari se află și un puiuț.

Deocamdată nimeni nu se poate apropia de puiul numit Baby –
care, încă nu se știe dacă este femelă sau mascul – pentru că
mama este foarte protectoare.

Chen Chen are 15 ani și a fost cumpărată împreună cu Ni Ni, un
alt delfin, ambii născuți în captivitate.

Cei doi delfini au fost cumpărați în 2010 de la Acvariul din
Beijing cu 527.000 de dolari.

FOTO: Feri Predescu

Se amână lucrările programate
mâine de RAJA Constanța
18 martie 2024 11:43

RAJA  Constanța  anunță  că,  în  urma  unor  probleme  de  ordin
tehnic  apărute  în  cadrul  lucrărilor  pregătitoare  pentru
conectarea  noilor  rețele  la  sistemul  centralizat  de
distribuție, oprirea de apă din municipiul Mangalia din zona
centrală, programată pentru data de 14 martie se amână.
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Imediat, ce acțiunile pregătitoare vor fi finalizate, lucrarea
va fi stabilită pentru o dată ulterioară, ce va fi anunțată
din timp.


